

Perantau Minangkabau bermukim

SIRI KE-38

SEBAB kedua boleh juga diandaikan disebabkan suasana yang kurang tenteram, seperti yang kita tahu sesudah Melaka ditawan Portugis dalam tahun 1511.

Peperangan dan pergaduhan tidak putus-putus berlaku di antara orang-orang Melayu dan Portugis dan kemudiannya Portugis, Belanda dan Inggeris.

Selain dari orang-orang Bugis yang jauh sebagai pahlawan - pahlawan laut itu, kerana keadaan yang tidak aman ini mereka memilih tempat yang lebih aman dengan mudik ke hulu melalui sungai-sungai kerana itulah kedapatan perantau - perantau Minangkabau ini bermukim di tempat - tempat yang saya sebutkan minggu lalu.

Kerana sebilangan mereka sudah begitu ramai di Negeri Sembilan, mereka pun mendirikan sebuah kerajaan di mana sebelumnya mereka berada di ba-



wah pemerintahan Kerajaan Johor setelah pemerintah Melaka berpindah ke Johor.

Sebelumnya Negeri Sembilan juga turut di bawah pentadbiran Kerajaan Melayu Melaka.

Setelah Kerajaan Johor berada di dalam keadaan lemah kerana menghadapi peperangan dengan Portugis dan kemudiannya Belanda selain dari orang-orang Bugis yang telah bertapak di Riau.

Permintaan pembesar Minang menubuhkan sebuah kerajaan berasingan telah diperkenankan oleh Sultan Johor dan pada 1773 tertubuhlah sebuah kerajaan yang baru diberi nama Negeri Sembilan

Maka kerana itulah perantau - perantau Minang yang semakin ramai mendiami kawasan itu telah meminta restu Sultan Johor untuk menjemput rajanya dari Pagar Ruyong Minangkabau dan menubuhkan sebuah kerajaan yang berasingan dari Johor.

Permintaan pembesar - pembesar Minang ini telah diperkenankan oleh Sultan Johor dan pada tahun 1773 tertu-

buhlah sebuah kerajaan yang baru diberi nama Negeri Sembilan dengan rajanya yang pertama bernama Raja Melewar.

Disebabkan adanya sebuah kerajaan dibentuk oleh orang-orang Minang sendiri dengan seorang rajanya juga dari Minang maka kerana itulah adat perpatih terus dipakai sebagai wadah pentadbiran sebuah kerajaan, lengkap dengan segala peralatan pentadbiran dari raja, pembesar - pembesar dan rakyatnya dan kenapa orang-orang Minang yang berada di tempat - tempat lain itu tidak mengamalkan adat perpatih dengan mudah dapat jawapannya; kerana kumpulan orang-orang Minang itu tidak ramai dan kerajaan yang terbentuk pula bukan seperti yang terdapat di Negeri Sembilan maka keupayaan mereka mengamalkan sistem pentadbiran adat perpatih tidak dapat dilaksanakan.